



CANADA

COMMUNIQUE

No. 34

FOR IMMEDIATE RELEASE
JUNE 8, 1970

VISIT TO YUGOSLAVIA OF THE
SECRETARY OF STATE FOR EXTERNAL AFFAIRS,
THE HONOURABLE MITCHELL SHARP

JOINT PRESS COMMUNIQUE -- JUNE 1, 1970

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

At the invitation of the Secretary of State for Foreign Affairs of the Socialist Federal Republic of Yugoslavia, Mr. Mirko Tepavac, the Secretary of State for External Affairs of Canada, Mr. Mitchell Sharp paid an official visit to Yugoslavia from May 28 to June 1, 1970. Mr. Sharp was received by the President of the Socialist Federal Republic of Yugoslavia. The Secretary of State for External Affairs was also received by the President of the Federal Executive Council, Mr. M. Ribicic.

During the visit talks were held in a friendly and constructive atmosphere on the current international situation and on the state of relations between the two countries.

The two Secretaries of State reviewed events in a number of areas of the world of mutual concern, including Europe, the Mideast and Asia. Particular importance was attached to the questions of security and cooperation in Europe. The hope was expressed that further progress would be made with the various multilateral and bilateral discussions already underway and also with expanded and intensified contacts looking toward a conference or conferences on European security and cooperation.

While there were naturally some differences of view, the two sides agreed on the necessity of intensifying efforts to find equitable political solutions for the conflicts that pose threats to international peace. In this context, stress was laid on the right of all countries to play an active role on the basis of the principles of independence and sovereign equality, free from interference in their internal affairs.

The two sides, recognizing the importance of the United Nations for safeguarding and strengthening world peace and security and fostering conditions for wider cooperation among peoples, expressed the hope that the 25th Anniversary of the World Organization would promote these aims.

The two Secretaries of State agreed that good relations and mutual understanding between countries such as Canada and Yugoslavia were also in the broader interest of the international community. They were glad to note the positive development of bilateral relations between the two countries in recent years. At the same time they emphasized the desirability of expanding cooperation and exchanges in as many fields as possible, and agreed that further efforts should be made particularly with respect to trade, consular matters and political consultations.

Mr. Sharp extended a warm invitation to Mr. Tepavac to visit Canada at a mutually convenient time and Mr. Tepavac accepted with pleasure.



CANADA

Communiqué

no 34

POUR DIFFUSION IMMEDIATE
LE 8 JUIN 1970

LA VISITE DU SECRETAIRE D'ETAT
AUX AFFAIRES EXTERIEURES,
MONSIEUR MITCHELL SHARP,
EN YUGOSLAVIE

COMMUNIQUE DE PRESSE CONJOINT -- LE 1^{er} JUIN 1970

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

A l'invitation du Secrétaire d'Etat aux Affaires étrangères de la République fédérative socialiste de Yougoslavie, M. Mirko Tepavac, le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures du Canada, M. Mitchell Sharp, a fait une visite officielle en Yougoslavie du 28 mai au 1er juin 1970. M. Sharp a été reçu par le Président de la République fédérative socialiste de Yougoslavie. Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures a été reçu aussi par le Président du Conseil exécutif fédératif, M. M. Ribicic.

Au cours de la visite, les entretiens, qui se sont déroulés dans une atmosphère amicale et constructive, ont porté sur la situation internationale courante et sur l'état des relations entre les deux pays.

Les deux Secrétaire d'Etat ont passé en revue les événements qui se produisent dans diverses parties du monde auxquelles les deux pays s'intéressent, y compris l'Europe, le Moyen-Orient et l'Asie. Ils ont accordé une importance particulière aux questions de sécurité et de coopération en Europe. Ils espèrent que les pourparlers multilatéraux et bilatéraux en cours continueront de progresser et que les contacts se multiplieront et s'intensifieront en vue d'une conférence ou de plusieurs conférences sur la sécurité et la coopération européennes. Malgré certaines divergences de vues, ce qui est normal, les deux parties sont convenues de la nécessité d'intensifier les efforts pour trouver des solutions politiques équitables aux conflits qui menacent la paix internationale. A cet égard, on a mis l'accent sur le droit de participation active de tous les pays, conformément aux principes d'indépendance et d'égalité souveraine ainsi que de non-ingérence dans leurs affaires nationales.

Les deux parties, reconnaissant l'importance de l'ONU pour la sauvegarde et le raffermissement de la paix et de la sécurité mondiales et pour le développement de la coopération entre les peuples, ont exprimé l'espoir que le 25e anniversaire de l'Organisation mondiale concourra à la réalisation de ces objectifs.

Les deux Secrétaire d'Etat sont convenus que les bonnes relations et la compréhension mutuelle entre pays, comme le Canada et la Yougoslavie, sont aussi dans l'intérêt général de la communauté internationale. Ils sont heureux de constater le développement concret des relations bilatérales entre les deux pays au cours des dernières années. Ils insistent en même temps sur la nécessité d'étendre la coopération et les échanges dans le plus de domaines possibles et ils sont convenus qu'il faut redoubler d'efforts surtout en ce qui concerne le commerce, les affaires consulaires et les consultations politiques.

M. Sharp a chaleureusement invité M. Tepavac à visiter le Canada à une date qui conviendrait à toutes les parties et M. Tepavac a accepté avec plaisir.